
PROTOKÓŁ Nr XXI/20
z obrad XXI sesji Rady Miejskiej w Pyrzycach

na wniosek grupy radnych zwołanej
 na dzień 16 MARCA 2020 r.

godzina rozpoczęcia – 08:00;
godzina zamknięcia – 08:52;

Do punktu 1 porządku
Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum.

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Otwieram obrady XXI Sesji Rady Miejskiej
w Pyrzycach zwołanej, na dzień 16 marca godzina 8:00 na wniosek radnych, jest to
sesja dodatkowa tzw. sesja nadzwyczajna. Z wnioskiem o zwołanie sesji wystąpili
radni:  Małgorzata  Piotrowska,  Hubert  Łuszczyk,  Damian  Błażejewski,  Mariusz
Szymkowicz, Iwona Ksel.

W porządku obrad dzisiejszej sesji jest jeden projekt uchwały w sprawie określenia
szczegółowych  wymogów  raportu  o  stanie  gminy  (Druk  Nr  183/20),  taki  jest
pierwotny porządek dzisiejszych obrad. 

Wniosek grupy radnych o zwołanie sesji wraz z porządkiem obrad stanowi załącznik
Nr 1 do protokołu.

Zanim przejdziemy do dalszej części naszej sesji, wszyscy wiemy, że dotarła do nas
bardzo smutna wiadomość,  otóż w dniu 13 marca  br.  odszedł  od nas Pan Artur
Marcinkiewicz  -  wieloletni  pracownik  Pyrzyckiego  Domu  Kultury,  animator
i instruktor  kultury,  wieloletni  Dyrektor  Pyrzyckiego Domu Kultury,  radny Rady
Miejskiej,  Przewodniczący  Rady  Miejskiej,  jeden  z  twórców  Pyrzyckich  Spotkań
z Folklorem,  człowiek  od  zawsze  związany  z folklorem,  myślę,  że  nie  sposób
wymienić tutaj wszystkich zasług, jakie Pan Artur włożył w naszą gminę. Szanowni
Państwo, odszedł człowiek wielce zasłużony dla naszego miasta i naszej Gminy. 
Powstańmy i uczcijmy minutą ciszy pamięć zmarłego.

                                                                                                                                                      

Następnie:

Przewodniczący Rady -  Mariusz Majak - Witam Panią Burmistrz,  Z-cę Burmistrza,  Panią
Skarbnik,  pracowników  Urzędu  Miejskiego,  którzy  przybyli  na  dzisiejszą  sesję  w  tych
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trudnych czasach. Nie ma lokalnych mediów, nie ma niestety, albo „stety” ze względu na
taką, a nie inną sytuację zaproszonych gości, nie ma sołtysów, pozostają na sali obrad jeszcze
tylko radni, których serdecznie witam.

Na sali  obrad mamy dzisiaj  12  radnych,  nieobecni  są radni:  Artur Kurowski,  Remigiusz
Pajor-Kubicki, Tomasz Posyniak.  

 Lista obecności radnych stanowi zał. Nr 2 do protokołu;
 Zaproszenie dla radnych o zwołaniu sesji stanowi zał. Nr 3 do protokołu;
 Informacja o zwołaniu sesji stanowi zał. Nr 4 do protokołu.

Jak  już  powiedziałem  w  porządku  obrad  mamy  tylko  jeden  projekt  uchwały,
tymczasem wiemy dobrze,  że  będzie  wniosek  o   zwiększenie  naszego  porządku
obrad i  chciałbym tutaj  wystąpić  z  zapytaniem do  wnioskodawców o wyrażenie
zgody, bo tak jest zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym, takie są zapisy. Czy
Państwo wnioskodawcy wyrażają zgodę? Pani Małgorzato?

Radna Małgorzata Piotrowska -  Myślę, że to wynika z okoliczności odwołania sesji
marcowej,  więc myślę,  że jako wnioskodawcy,  w imieniu wszystkich powiem, że
wyrażamy zgodę.

Przewodniczący Rady -  Mariusz Majak – Dobrze,  rozumiem, że nie  ma potrzeby
pytania o zgodę każdego z osobna, nikt nie składa protestu, więc bardzo proszę Pani
Burmistrz o wniosek o wprowadzenie zmian do porządku obrad.

Burmistrz Pyrzyc - Marzena Podzińska – Poprosiła o wprowadzenie do porządku
obrad sesji trzech projektów uchwał:

-  projektu uchwały w sprawie przystąpienia  do sporządzenia  miejscowego planu
zagospodarowania  przestrzennego  miasta  Pyrzyce  dla  terenów  obejmujących
działkę 93/2 obręb nr 3 m. Pyrzyce (Druk Nr 185/20),

-   projektu  uchwały  w  sprawie  upoważnienia  Burmistrza  Pyrzyc  do  złożenia
oświadczenia  o  zabezpieczeniu  środków  własnych  na  finansowanie  zadania
inwestycyjnego pn. „Budowa boiska przy ul. Rolnej w Pyrzycach” (Druk Nr 184/20),

- projektu  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  programu  opieki  nad  zwierzętami
bezdomnymi oraz zapobiegania  bezdomności  zwierząt  na terenie  Gminy Pyrzyce
w 2020 r. (Druk Nr 186/20).

Nie zgłoszono więcej zmian do porządku obrad.
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Przewodniczący  Rady  -  Mariusz  Majak  –  Poddał  pod  głosowanie  wniosek
o wprowadzenie  do  porządku  obrad  projektu  uchwały  w sprawie  upoważnienia
Burmistrza Pyrzyc do złożenia oświadczenia o zabezpieczeniu środków własnych na
finansowanie  zadania  inwestycyjnego  pn.  „Budowa  boiska  przy  ul.  Rolnej
w Pyrzycach” (Druk Nr 184/20). 

Wyniki głosowania
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (12)
Damian Błażejewski, Przemysław Golczyk, Iwona Ksel, Hubert Łuszczyk, Mariusz
Majak,  Mariusz  Ogrodnik,  Małgorzata  Piotrowska,  Paweł  Retecki,  Grażyna
Słodkowska, Mirosław Stasiak, Mariusz Szymkowicz, Jerzy Wroński

NIEOBECNI (3)
Artur Kurowski, Remigiusz Pajor-Kubicki, Tomasz Posyniak

Wniosek  został  przyjęty  przez  Radę,  projekt  uchwały  został  wprowadzony  do
porządku obrad w punkcie 3.

Przewodniczący  Rady  -  Mariusz  Majak  –  Poddał  pod  głosowanie  wniosek
o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie przystąpienia do
sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Pyrzyce
dla terenów obejmujących działkę 93/2 obręb nr 3 m. Pyrzyce (Druk Nr 185/20).

Wyniki głosowania
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (12)
Damian Błażejewski, Przemysław Golczyk, Iwona Ksel, Hubert Łuszczyk, Mariusz
Majak,  Mariusz  Ogrodnik,  Małgorzata  Piotrowska,  Paweł  Retecki,  Grażyna
Słodkowska, Mirosław Stasiak, Mariusz Szymkowicz, Jerzy Wroński

NIEOBECNI (3)
Artur Kurowski, Remigiusz Pajor-Kubicki, Tomasz Posyniak

Wniosek  został  przyjęty  przez  Radę,  projekt  uchwały  został  wprowadzony  do
porządku obrad w punkcie 4.
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Przewodniczący  Rady  -  Mariusz  Majak  –  Poddał  pod  głosowanie  wniosek
o wprowadzenie  do  porządku  obrad  projektu  uchwały  w  sprawie  przyjęcia
programu  opieki  nad  zwierzętami  bezdomnymi  oraz  zapobiegania  bezdomności
zwierząt na terenie Gminy Pyrzyce w 2020 r. (Druk Nr 186/20).

Wyniki głosowania
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (12)
Damian Błażejewski, Przemysław Golczyk, Iwona Ksel, Hubert Łuszczyk, Mariusz
Majak,  Mariusz  Ogrodnik,  Małgorzata  Piotrowska,  Paweł  Retecki,  Grażyna
Słodkowska, Mirosław Stasiak, Mariusz Szymkowicz, Jerzy Wroński

NIEOBECNI (3)
Artur Kurowski, Remigiusz Pajor-Kubicki, Tomasz Posyniak

Wniosek  został  przyjęty  przez  Radę,  projekt  uchwały  został  wprowadzony  do
porządku obrad w punkcie 5.

Porządek obrad po zmianach stanowi załącznik Nr 5 do protokołu. 

Do punktu 2 porządku
Projekt uchwały w sprawie określenia szczegółowych wymogów 

raportu o stanie gminy (Druk Nr 183/20).

Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 6 do protokołu.

Radna  Małgorzata  Piotrowska  –  Grupa  robocza,  która  podpisała  się  jako
wnioskodawcy  pod  projektem  spotkała  się,  żeby  omówić  propozycję,  która  była
złożona  na  poprzedniej  sesji,  z  uwagami  uwzględnionymi  w  trakcie  dyskusji.
Generalnie  doszliśmy  wspólnie  do  porozumienia,  że  raport  ma  być  oceną  pracy
i oceną działań gminy w różnych dziedzinach życia,  od 1 stycznia do 31 grudnia.
Tam,  gdzie  można  porównać  sytuację,  to  na  zasadzie  porównawczej,  tam  gdzie
potrzebne  są  statystyki,  to  po  prostu  na  bazie  statystyk,  które  są  dostępne
w Urzędzie.  Jest  to  propozycja,  tak  jak  pisaliśmy,  nie  musi  się  tak  dokładnie
numerycznie  podporządkowywać  tym  naszym  wytycznym,  najważniejsze  tylko

4



w tym, żeby te działy i dziedziny zostały w tym raporcie uwzględnione. Myślę, że
wnioskodawcy wiedzą, jaką złożyli propozycję, więc to tylko w woli uzupełnienia.
     
Przewodniczący  Rady  -  Mariusz  Majak  –  Dodam,  że  właściwie  projekt  był
dyskutowany  na  Komisji  Budżetu,  były  punkty  sporne,  zdaje  się  była  ich
zdecydowana mniejszość, co do ogólnego zapisu. Cieszę się bardzo, że trzy kluby
radnych na trzy istniejące w naszej  Radzie doszły do porozumienia,  myślę,  że tą
drogą  należy  w  dalszym  ciągu  zmierzać,  abyśmy  mogli  wypracowywać  takie
porozumienia w wielu innych sprawach.

Przewodniczący Rady - Mariusz Majak – Otworzył dyskusję.

Nie wniesiono głosów w dyskusji.
         
Przewodniczący Rady - Mariusz Majak –  Poddał pod głosowanie projekt uchwały
w sprawie określenia szczegółowych wymogów raportu o stanie gminy (Druk Nr
183/20).

Wyniki głosowania
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (12)
Damian Błażejewski, Przemysław Golczyk, Iwona Ksel, Hubert Łuszczyk, Mariusz
Majak,  Mariusz  Ogrodnik,  Małgorzata  Piotrowska,  Paweł  Retecki,  Grażyna
Słodkowska, Mirosław Stasiak, Mariusz Szymkowicz, Jerzy Wroński

NIEOBECNI (3)
Artur Kurowski, Remigiusz Pajor-Kubicki, Tomasz Posyniak

Uchwała Nr XXI/153/20 stanowi załącznik Nr 7 do protokołu.

Do punktu 3 porządku
Projekt  uchwały w sprawie upoważnienia  Burmistrza Pyrzyc do

złożenia  oświadczenia  o  zabezpieczeniu  środków  własnych  na
finansowanie  zadania  inwestycyjnego  pn.  „Budowa  boiska  przy
ul. Rolnej w Pyrzycach” (Druk Nr 184/20).

Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 8 do protokołu. 
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Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska  – W związku z faktem, że nie będzie sesji
23 marca,  te  3  uchwały  są  konieczne  do  podjęcia  do  końca  marca.  Uchwała
w sprawie  upoważnienia  Burmistrza  do  złożenia  oświadczenia  o  zabezpieczeniu
środków własnych dotyczy złożenia wniosku, jeszcze raz, ponownie na boisko przy
ul.  Rolnej.  Nabór  trwa  od  16  marca  do  3  kwietnia,  a  nie  mamy  środków
zabezpieczonych, tak też robiliśmy poprzednio, jest to taka uchwała intencyjna i przy
zgodzie  Rady  będę  mogła  takie  oświadczenie  złożyć,  będziemy  mogli  z  takim
wnioskiem wystąpić, bo w innym przypadku zadanie musiałoby być w budżecie.    

Przewodniczący Rady - Mariusz Majak – Otworzył dyskusję.    

Wiceprzewodniczący  Rady  -  Mirosław Stasiak  –  Czy  ten  fakt,  że  zabezpieczymy
w budżecie  jakieś  środki  nie  będzie  miało  jakiegoś  wpływu  na  do  tej  pory
przewidziane na ten rok inwestycje, czy zadania, czy nie będzie ryzyka, że będziemy
musieli coś przesuwać i coś, co było zaplanowane, obiecane w tym roku, może nie
być zrealizowane?
         
Radny  Mariusz  Ogrodnik  –  W  ubiegłym  roku  dawaliśmy  (tak  to  kolokwialnie
nazwę) tzw. zielone światło na tą inwestycję i działania, chciałem się dopytać, czy
drugi raz musimy złożyć wniosek, dopytywałem się, czy poszło to do Warszawy,
było mówione, że tak i teraz nie wiem, czy dobrze zrozumiałem, że między którymś
marca a kwietniem znowu będziemy składać wniosek w tej samej sprawie? Jeszcze
chciałem dopytać jaka kwota wchodzi w grę z naszej strony zabezpieczenia i jaki jest
koszt tej całej inwestycji, szacunkowy oczywiście.   

Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Tak jak powiedziałam na początku, żeby
złożyć  wniosek,  a  pojawił  się  ponownie  konkurs,  w  którym poprzednio  nie
otrzymaliśmy dofinansowania, otrzymała chyba jedna, czy dwie gminy, w związku
z tym jak pojawił się wniosek mamy gotowy projekt, chcemy go ponownie złożyć.
Nie  mamy  środków  zabezpieczonych  i  to  jest  to  oświadczenie.  Środki
zabezpieczymy dopiero wtedy,  kiedy będziemy wiedzieli, że zadanie przeszło, jest
rozpatrzone  pozytywnie  i  będziemy  mogli  je  wtedy  wprowadzić  do  budżetu,
i wtedy będziemy musieli te środki przed podpisaniem umowy zabezpieczyć, jeżeli
ich nie  zabezpieczymy na tamten moment,  to  nie  podpiszemy umowy.  Ale  żeby
dzisiaj  złożyć  wniosek  musi  być  złożone  takie  oświadczenie,  bo  jest  to  warunek
formalny do złożenia wniosku. Kwota, która była we wniosku poprzednim to była
kwota 1 540 000 zł i jest taka możliwość wnioskowania o 50% dofinansowania.

Nie wniesiono więcej głosów w dyskusji.         
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Przewodniczący Rady - Mariusz Majak –  Poddał pod głosowanie projekt uchwały
w sprawie  upoważnienia  Burmistrza  Pyrzyc  do  złożenia  oświadczenia
o zabezpieczeniu  środków  własnych  na  finansowanie  zadania  inwestycyjnego
pn. „Budowa boiska przy ul. Rolnej w Pyrzycach” (Druk Nr 184/20). 

Wyniki głosowania
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (12)
Damian Błażejewski, Przemysław Golczyk, Iwona Ksel, Hubert Łuszczyk, Mariusz
Majak,  Mariusz  Ogrodnik,  Małgorzata  Piotrowska,  Paweł  Retecki,  Grażyna
Słodkowska, Mirosław Stasiak, Mariusz Szymkowicz, Jerzy Wroński

NIEOBECNI (3)
Artur Kurowski, Remigiusz Pajor-Kubicki, Tomasz Posyniak

Uchwała Nr XXI/154/20 stanowi załącznik Nr 9 do protokołu.

Do punktu 4 porządku
Projekt  uchwały  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia

miejscowego planu zagospodarowania  przestrzennego miasta  Pyrzyce
dla terenów obejmujących działkę 93/2 obręb nr 3 m. Pyrzyce (Druk Nr
185/20).

Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 10 do protokołu. 

Burmistrz  Pyrzyc  –  Marzena  Podzińska   -  Sporządzenie  planu  dotyczy  działki
należącej  do  Geotermii  Pyrzyce,  jest  to  działka  93/2  i  Geotermia  Pyrzyce  ma
w planie,  i  mają  już  złożony wniosek  na  to,  żeby  na  tej  działce  powstały  farmy
fotowoltaiczne wraz z parkingami, stacją ładowania samochodów. Żeby ten wniosek
przeszedł pełną weryfikację, to na tym terenie jest plan, który mówi tylko o tym, że
obejmuje  on  tereny  związane  tylko  ze  wszystkimi  urządzeniami  dotyczącymi
Geotermii,  nie  ma   wprost  farm  fotowoltaicznych,  więc  żeby  to  uszczegółowić
i doprecyzować  musimy  przystąpić,  do  utworzenia  tego  planu,  ale  tylko  na  tej
działce,  bo  będzie  to  krótszy  okres  niż  jakby  całości  terenu,  który  wcześniej
planowaliśmy, myślę, że może w granicach pół roku, może trochę dłużej, ale tutaj
Geotermia powinna zdążyć i takie środki pozyskać.        
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Przewodniczący Rady - Mariusz Majak – Otworzył dyskusję.   
 
Nie wniesiono głosów w dyskusji.

Przewodniczący Rady - Mariusz Majak –  Poddał pod głosowanie projekt uchwały
w sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu  zagospodarowania
przestrzennego miasta Pyrzyce dla terenów obejmujących działkę 93/2 obręb nr 3 m.
Pyrzyce (Druk Nr 185/20).

Wyniki głosowania
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (12)
Damian Błażejewski, Przemysław Golczyk, Iwona Ksel, Hubert Łuszczyk, Mariusz
Majak,  Mariusz  Ogrodnik,  Małgorzata  Piotrowska,  Paweł  Retecki,  Grażyna
Słodkowska, Mirosław Stasiak, Mariusz Szymkowicz, Jerzy Wroński

NIEOBECNI (3)
Artur Kurowski, Remigiusz Pajor-Kubicki, Tomasz Posyniak

Uchwała Nr XXI/155/20 stanowi załącznik Nr 11 do protokołu. 

Do punktu 5 porządku
Projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  programu  opieki  nad

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na
terenie Gminy Pyrzyce w 2020 r. (Druk Nr 186/20).

Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 12 do protokołu.

Burmistrz Pyrzyc - Marzena Podzińska –  Tak jak Pan Przewodniczący powiedział
rok  rocznie  musimy  podejmować  i  do  końca  marca  powinniśmy  ten  projekt
uchwalić. Projekt dotyczy programu opieki nad zwierzętami, wszelkich bezdomnych
psów,  również  kotów,  a  także  dzikich  zwierząt.  Schronisko,  do  którego  są
przewożone te zwierzęta to jest Fundacja „Zawsze razem” z siedzibą w Trzciance
i tutaj  gospodarstwo  rolne,  które   również  musimy  wykazywać  w  przypadku
zaopiekowania  się  zwierzętami  gospodarskimi  tj.  Gospodarstwo  rolne  Krzysztof
Posyniak Krzemlin 18A. Również współpraca z gabinetem weterynaryjnym i tutaj
mamy  Gabinet  Weterynaryjny  Olszewska  Violetta  ul.  Warszawska  w  Pyrzycach.
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Zadania cały czas są realizowane zgodnie z ustawą, takie jak powinny być. Kwota,
którą  przewidujemy  na  odławianie  i  zapewnienie  schronienia  bezdomnym
zwierzętom, opiekę weterynaryjną, sterylizację, kastrację, odrobaczenie, podstawowe
szczepienia  oraz usypianie  ślepych miotów,  to  jest  kwota na cały  rok 103 tyś.  zł
i druga kwota na zakup karmy dla kotów wolno żyjących jest to kwota 500 zł. Jest to
kwota  na  bazie  roku  poprzedniego  zgodnie  z  tą  ilością  zwierząt,  które  zostały
odłowione  i  przewiezione.  Jeżeli  chodzi  o  psy  to  było  to  w  granicach  40  psów
odwiezionych i 5 kotów, i oczywiście dzika zwierzyna, która się pojawia, to tutaj co
roku może być też różnie.              

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Otworzył dyskusję. 

Przewodniczący  K.  Polityki  Społecznej  i  Komunalnej  -  Hubert  Łuszczyk  –
Korzystając z okazji, że nie będzie 26-go zwołanej sesji, bo wtedy zadałbym pytanie,
ale muszę trochę szybciej, co z działką na ul. Kościuszki, gdzie informowałem, że jest
dzika zwierzyna, dziki chodzą? Czy jakieś działania już podjęliśmy w tym zakresie
jako Gmina, bo z tego co słyszałem lochy się już wypraszają, także dochodzą kolejne
zwierzątka.
Drugie moje pytanie jest takie, że ostatnio w internecie na portalach internetowych
pojawiło się pismo z Koła Łowieckiego „Łoś”, którego jestem członkiem o bardzo
trudnej sytuacji materialnej i groźbie likwidacji Koła, które już ma prawie 80-letnią
historię, czy Gmina przewiduje jakieś działania pomocowe dla tego Koła?        

Burmistrz Pyrzyc - Marzena Podzińska –  Jeżeli chodzi o sprawę, którą Pan zgłosił
dotyczącą dzików, to tak jak powiedziałam, że pomimo braku pełnych kompetencji,
które  mamy  jako  Gmina  Pyrzyce,  co  dalej  podkreślam  sprawą  zajęła  się  Straż
Miejska, skontaktowała się z właścicielem terenu, przejrzała teren, właściciel wpuścił
na ten teren i nie stwierdzono tam żadnych tych przypadków gniazd, o których Pan
mówi, a szczegółowych informacji myślę, że udzieli Pan Komendant, który jest tutaj
obecny.  Natomiast,  jeżeli  chodzi  o  Stowarzyszenie  „Łoś”,  tak  otrzymałam pismo
w tamtym tygodniu, nikt ze Stowarzyszenia, Zarząd, nie pojawił się w sytuacji przed
napisaniem  takiego  pisma  i  poinformowaniem  mieszkańców,  że  potrzebują
jakiegokolwiek wsparcia, czy jakie widzieliby wsparcie ze strony gminy, bo też nie
mamy  takich  środków,  żeby  wprost  móc  udzielać  takiego  wsparcia,  ale  żadna
rozmowa  się  nie  odbyła,  ja  się  dowiedziałam  o  tym  z  pisma.  Jeżeli  jest  jakaś
propozycja ze strony Koła Łowieckiego „Łoś”, że widzą jakąś szansę, to oczywiście
trzeba na ten temat rozmawiać i powinni się zgłosić, żeby porozmawiać.      
    
Przewodniczący K. Polityki Społecznej i Komunalnej - Hubert Łuszczyk – To jest już
nasz ostatni punkt, a nie ma wolnych wniosków, chciałbym się zapytać o sytuację
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kryzysową w naszej Gminie, jak to wygląda, jakie mamy podjąć środki ostrożności,
bo wiem, że dużo się mówi o tym, ale mam też pytanie,  jeżeli  chodzi o różnego
rodzaju placówki  podległe Burmistrzowi,  czy są  jakieś  ograniczenia,  jeżeli  chodzi
o pracowników,  bo  wiadomo,  że  dzieci  nie  chodzą  do  szkoły,  a  czy  pracownicy
przychodzą do pracy, czy są to ograniczenia w jakimś stopniu.      

Burmistrz  Pyrzyce  -  Marzena  Podzińska – Dziękuję  za  pytanie,  bo  i  tak  pomimo
wolnych wniosków miałam zamiar o tym powiedzieć,  żebyście Państwo wiedzieli
jaka jest sytuacja na terenie naszej Gminy, Powiatu, myślę, że czytacie i śledzicie cały
czas  komunikaty.  Na  terenie  naszej  Gminy  nie  stwierdzono  jeszcze  żadnego
przypadku zarażenia koronawirusem, są oczywiście kwarantanny i obserwacje,  na
ten moment z informacji, które posiadamy są to 2 przypadki. Jeżeli chodzi o prace
Urzędu i jednostek, to od dziś został wyłączony Urząd zupełnie dla interesantów.
W tamtym tygodniu podejmowaliśmy próby wpuszczania osób, jednakże to się nie
sprawdziło i  od dziś jest wyłączony, tylko w szczególnych przypadkach, zgonów
i sytuacji  naprawdę  kryzysowych,  które  mogą  się  pojawić,  jest  komunikat,  jest
dzwonek przy Urzędzie,  pracownicy są w punkcie i  otwierają,  konsultują i  jeżeli,
ktoś będzie musiał i sytuacja będzie na tyle pilna, to będzie mógł do urzędu wejść,
oczywiście zachowując wszelkie środki ostrożności, czyli mamy tutaj wszelkie płyny
odkażające i pracownicy również są wyposażeni we wszelkie środki, jak maseczki,
rękawice, jak płyny odkażające. Nie brakuje w naszych łazienkach mydła i żadnych
innych takich środków, żebyśmy nie zadbali  o  bezpieczeństwo pracowników, jak
również petentów, którzy mogą się pojawić,  a do piątku jeszcze się pojawiali.  Są
podane  na  stronach  internetowych  wszystkie  komunikaty,  są  numery  telefonów,
maile,  jest  jeden mail  ogólny,  gdyby nie  było  któregoś  z pracowników i  telefony
osób, które również zajmują się w zarządzaniu kryzysowym i mają cały ogląd na tą
sytuację tj.  Pan Kazimierz Jaborowski, który jest tutaj z nami i również Pan Michał
Maduzia Komendant Straży Miejskiej.  Jeżeli chodzi o pracowników, ja odbyłam 2,
czy 3 spotkania z załogą informując o tych wszystkich naszych uzgodnieniach, jak
również o tym, że w związku z tym, że nieczynne są szkoły, przedszkola, żłobki,
każdy z rodziców, który nie jest w stanie zorganizować sobie opieki nad dzieckiem,
ma prawo skorzystania z tego zasiłku do lat  8,  oczywiście pracownicy,  którzy są
chorzy od razu zostali skierowani do lekarza i przebywają na zwolnieniach. Liczba
pracowników  oczywiście  jest  już  dzisiaj  mniejsza  i  myślimy,  że  będzie  się
zmniejszała  jeszcze  każdego  dnia,  ale  Urząd  pracuje.  My  jako  gmina  jesteśmy
wskazani  do  zabezpieczenia  miejsc  na  kwarantannę,  jesteśmy  do  tego  gotowi.
Kwarantanna,  jeżeli  chodzi  o  teren  naszej  Gminy,  będzie na hali  Ośrodka Sportu
i Rekreacji  i  tam  już  poczyniliśmy  wszystkie  uzgodnienia,  i  wszystkie
przygotowania,  żeby  w  przypadku,  kiedy  dostaniemy  telefon  i  informację,  że
w przeciągu godziny, czy dwóch musimy to miejsce otworzyć i wyposażyć, to do
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tego jesteśmy już  przygotowani  we współpracy  z innymi  jednostkami.  Natomiast
jeżeli chodzi o drugie miejsce, to jest to hala przy szkole przy ul. Rejtana, jeżeli będzie
taka  konieczność  i  oczywiście  miejsca  wskazane  przez  Starostwo  Powiatowe
w Pyrzycach. Jesteśmy w stałym kontakcie z zarządzaniem kryzysowym Starostwa
Powiatowego,  gdzie  uzyskujemy  codziennie  informacje,  jak  również  wszystkie
zarządzenia Wojewody, na przykład z soboty mamy 4 takie zarządzenia, do których
musimy  się  zastosować.  Również   monitorujemy  sytuację  osób  samotnych,  osób,
które korzystają u nas z usług i tutaj na ten moment nie ma takiej sytuacji, która by
stanowiła jakieś zagrożenie,  czy osoby nie byłyby objęte opieką, jednakże chcemy
jeszcze dzisiaj, jutro dotrzeć do większej ilości osób starszych właśnie poprzez Straż
Miejską  i  pracowników  socjalnych  i  taką  pomoc  zaproponować.  Apelujemy
oczywiście  do  rodzin,  bo  mamy  bardzo  dużo  telefonów  od  osób,  które  chcą
dokonania  tych  zakupów,  boją  się  po  prostu  wyjść  z domu,  więc  tutaj  jesteśmy
z nimi w kontakcie,  kontaktujemy się również z rodzinami, które mogą się z tymi
osobami skontaktować. Jesteśmy również przygotowani do zapewniania żywności
dla osób, które będą w kwarantannie i tutaj również przez pracowników pomocy
społecznej,  jak  również   Straż  Miejską,  także  w uzgodnieniu  ze  sklepami,  które
mogłyby nam tą żywność przygotować, gdzie będziemy mogli to zakupić.  Mamy
rozwiązaną rezerwę celową zgodnie z decyzją Wojewody na zarządzanie kryzysowe.
Informujemy  cały  czas  i  prosimy  o  bardzo  poważne  podejście  do  sprawy
koronawirusa, bo wiemy, że jest to zagrożenie bardzo duże, ale wszystko zależy od
tego  w  jaki  sposób  będziemy  przestrzegać  wszystkich  zasad  bezpieczeństwa,
o których słyszymy we wszystkich mediach i wszędzie, i jeszcze apelujemy tak też
jak to się dzieje, żeby czytać tylko te strony, które są wiarygodne, przede wszystkim
strony Ministerstwa, strony wszystkich ośrodków sanepidu, nasze urzędowe, które
są na tej podstawie. Te wszystkie sms—y, fake newsy, one nie są prawdziwe, one
powodują naprawdę bardzo duży niepokój, ludzie wypłacają pieniądze z kont, robią
zakupy,  oczywiście  sklepy wiemy już dzisiaj  po  wprowadzeniu stanu zagrożenia
epidemiologicznego, że te jeszcze pewne ograniczenia mogą się pojawić w dniach
kolejnych, ale do wszystkiego trzeba podchodzić z rozsądkiem. Więc na ten moment
jesteśmy  przygotowani,  pracujemy  cały  czas,  bo  praktycznie  w  większości  tutaj
Panów moja praca opiera się o monitorowanie cały czas tej sytuacji, mamy również
ustalone dyżury przez weekend, bo jest dyżur Starostwa 24h na dobę i my również
mamy takie dyżury, więc cały czas monitorujemy tą sytuację i prosimy o rozsądek,
a szczególnie  o zgłaszanie  się  osób,  które  wróciły  zza  granicy,  szczególnie  z  tych
miejsc, w których to zagrożenie jest bardzo duże, o zgłaszanie się do Sanepidu, też
muszę powiedzieć, że ludzie bardzo dużo dzwonią, zgłaszają nam takie przypadki,
my też kierujemy te przypadki do Sanepidu, żeby zostały one zgłoszone. Myślę, że to
tyle z tych ogólnych spraw, gdyby ktoś miał jakieś pytania to bardzo proszę.
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Radny Paweł Retecki – Zwracam się z prośbą do Pani Burimistrz, ale nie jako do Pani
Burmistrz tylko do Przewodniczącej Rady Rynku Pracy, żeby wystąpiła z wnioskiem
do Starosty o podjęcie podobnych działań jak to się stało tutaj w Urzędzie Miejskiem,
żeby zamknąć się od obsługi interesantów. Mamy coraz większy napływ osób, które
się rejestrują, osoby wracają po prostu z zagranicy, więc tutaj taka moja prośba, żeby
Pani Burmistrz wystąpiła do Starosty z taką inicjatywą.     

Przewodniczący K. Polityki Społecznej  i  Komunalnej -  Hubert  Łuszczyk – Ja bym
tylko  prosił  Pani  Burmistrz  o  uzupełnienie  tej  wyczerpującej  informacji  Pani,  jak
wygląda sytuacja w placówkach oświatowych, czy nauczyciele muszą przychodzić
do  pracy,  czy  są  prace  domowe  i  jak  ta  sytuacja  wygląda  z  pracownikami
administracyjnymi.    

Burmistrz  Pyrzyc  -  Marzena  Podzińska  –  Jeżeli  chodzi  o  placówki  oświatowe,
przedszkola, to zgodnie z informacjami, które Pan posiada one zostały zamknięte, do
piątku  jeszcze  były  dyżury  dla  dzieci,  którym  rodzice  nie  zapewnili  opieki
i dotyczyło to akurat na terenie naszej gminy (bo miałam spotkanie z dyrektorami)
do piątku była to trójka, albo czwórka dzieci w Szkole Podstawowej z Oddziałami
Integracyjnymi, w pozostałych placówkach nie było dzieci. Od dzisiaj wiemy już, że
dzieci  nie  może być.  Nauczyciele  zgodnie  z  rozporządzeniem pozostają  w stanie
gotowości  do  pracy,  jak  również  dyrektorzy.  Z  informacji  od  dyrektorów  są
polecenia  i  dyrektorzy  mają  pracę  zdalną  z  uczniami,  więc  kontaktują  się,  mogą
zadawać  zadania  domowe  i  tak  to  miałoby  wyglądać.  Natomiast,  jeżeli  chodzi
o pracowników  obsługi,  to  już  jest  indywidualna  decyzja  dyrektora,  pracownicy
obsługi  powinni  być na miejscu,  jeżeli  ktoś  idzie  na zwolnienie  lub dyrektor  ma
jakieś inne zajęcia, które pracownikom może poza bieżąca pracą zlecić, to to już są
indywidualne  uzgodnienia  między  tymi  pracownikami  a  dyrektorami,  takie
również,  o  których  mówi  kodeks  pracy,  które  można  rozwiązać,  dziś  dając  np.
wolne, a później odpracować, ale ja tutaj nie będę  się wypowiadać za każdego, bo
tak jak powiedziałam jest to indywidualna decyzja każdego z dyrektorów i każda
sytuacja w każdej placówce jest inna, nie możemy mówić, że jak jest tak w jednej to
w innej  będzie tak samo, bo dyrektorzy w swoich placówkach mają różne zajęcia
i różne  prace,  także  decydują  o  tym,  czy  pracownik  będzie  tą  pracą  na  tyle
obciążony, żeby był przez te 8 godzin. 
Oczywiście  jeżeli  chodzi  o  zgłoszenie  Pana  radnego  Pawła  Reteckiego,  tak
skontaktuję się dzisiaj ze Starostą i porozmawiam na ten temat.               

Przewodniczący K. Polityki Społecznej i Komunalnej  - Hubert Łuszczyk – Czy Pani
jako  organ  nadzorczy  nad  placówkami  oświatowymi,  szkołami  podstawowymi
i przedszkolami  nie  może  wydać  polecenia,  aby  zamknąć  te  placówki,  na  dzień
dzisiejszy, aby tej pracy nie wykonywać, jeżeli Rząd mówi żebyśmy ograniczyli to do
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minimum,  w  moim  odczuciu  przychodzenie  do  pracy  przez  pracowników
administracyjnych, kiedy nikogo nie ma w budynku jest bezcelowe.
 
Burmistrz  Pyrzyc  -  Marzena  Podzińska  –  Tak  jak  powiedziałam  Panu  wcześniej
spotkałam się z dyrektorami i rozmawialiśmy o tym, i każdy z dyrektorów podjął
decyzję, jeżeli uznał, że  w inny sposób ten pracownik odpracuje, to placówka jest
zamknięta, nie będą się pojawiać w tej placówce. Są natomiast placówki, które mają
na przykład na ten tydzień jakąś pracę,  która chcą wykonać, a to już jest decyzja
indywidualna  dyrektora,  ponieważ  pracownicy  obsługi  nie  podlegają  tak  jak
nauczyciele, że mogą zdalnie wykonywać swoją pracę, więc nie możemy tutaj tego
zastosować. Ale po rozmowach, które mieliśmy z dyrektorami, są różne inne formy,
z  których  dyrektorzy  chcą  skorzystać  i  będą  takie  placówki,  które  też  będą
zamknięte,  więc  w jaki  sposób sobie tą  prace później  odpracują,  czy na przykład
część pracowników będzie na zwolnieniach, ja Panu nie odpowiem za wszystkich, bo
w każdej placówce jest inna sytuacja. Jest placówka, w której na przykład większość
jest na zwolnieniach, jedna czy dwie osoby, z którymi dyrektor ustala formę tej pracy
np. na 2, 3 godziny, później pracownik idzie do domu, ale nie jest to taka sama praca,
bo to nie zostało uregulowane, jeżeli chodzi o to samo podejście co do nauczycieli.
Nauczyciele mają pracę zdalną i mają się z tej pracy przed dyrektorami rozliczać, bo
wiem,  że  są  stworzone  takie  raporty,  dyrektorzy  codziennie  to  raportują  w  jaki
sposób  ta  praca  się  odbywa  z  dziećmi  i  młodzieżą.  Natomiast,  jeżeli  chodzi
o pracowników  obsługi,  to  tak  jak  powiedziałam.  Również  kontaktowaliśmy  się
z placówkami niepublicznymi, też pytaliśmy, są zamknięte. Pytaliśmy ich również,
czy potrzebują jakiejś naszej pomocy, wsparcia, na ten moment nie, również jedna
z placówek miała przez dzień, dwa jakieś prace, a później zamykają, więc to już jest
indywidualna decyzja jak pracodawca rozliczy pracę z pracownikiem, bo musi ją
rozliczyć, na ten moment nie ma jeszcze zwolnienia, ale myślę, że ta sytuacja jest na
tyle nadzwyczajna, że to wszystko po prostu będzie ewaluowało z dnia na dzień, ale
na pewno nie ma takiej sytuacji, że ludzie tam po prostu siedzą po 8 godzin.
                
Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Jesteśmy w punkcie nr 5, projekt uchwały
w sprawie  przyjęcia  programu  opieki  nad  zwierzętami  bezdomnymi  oraz
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Pyrzyce w 2020 r., dyskusja
zeszła trochę na tory wiadome, ale widzę, że już nie ma chyba potrzeby dalszego
dyskutowania, zatem zamykam dyskusję.

Następnie:

Przewodniczący Rady – Mariusz Majak –  Poddał pod głosowanie projekt uchwały
w sprawie  przyjęcia  programu  opieki  nad  zwierzętami  bezdomnymi  oraz
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zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Pyrzyce w 2020 r. (Druk Nr
186/20).

Wyniki głosowania
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (12)
Damian Błażejewski, Przemysław Golczyk, Iwona Ksel, Hubert Łuszczyk, Mariusz
Majak,  Mariusz  Ogrodnik,  Małgorzata  Piotrowska,  Paweł  Retecki,  Grażyna
Słodkowska, Mirosław Stasiak, Mariusz Szymkowicz, Jerzy Wroński

NIEOBECNI (3)
Artur Kurowski, Remigiusz Pajor-Kubicki, Tomasz Posyniak

Uchwała Nr XXI/156/20 stanowi załącznik Nr 12 do protokołu. 

Do punktu 6 porządku. 
Zamknięcie obrad XXI sesji Rady Miejskiej.

Przewodniczący  Rady  –  Mariusz  Majak  –  Po  krótkich  konsultacjach  z  Panią
Burmistrz  podjąłem  decyzję,  że  sesja  marcowa  nie  odbędzie  się  z  wiadomych
względów.  Sesja  Rady  Miejskiej  to  również  zgromadzenie  jak  na  naszą  Gminę
relatywnie  duże,  bo  jeżeli  zliczymy  wszystkich  radnych,  pracowników  Urzędu,
obsługę, sołtysów, zaproszonych gości to może być około 100 osób, więc apelujemy
do wszystkich, aby nie gromadzić się, więc również i my musimy zastosować się do
tych poleceń władz centralnych,  czy też już nie władz centralnych,  ale zdrowego
rozsądku widząc co się dzieje we Włoszech. Więc taka decyzja została podjęta, bez
konsultacji, licząc na zrozumienie Państwa radnych, przewodniczących klubów itd.,
widzę,  że  to  zrozumienie  jest.  Zachowujmy ostrożność  i  miejmy nadzieję,  że  jak
najszybciej ten koszmar się skończy i liczymy, że dzięki temu nie będzie tak dużo
przypadków jak w innych krajach.

Radna Małgorzata  Piotrowska  –  W związku z  tym,  że  rzeczywiście  nie  ma sesji
chciałabym  zapytać,  czy  mogłabym  złożyć  jeden  wniosek  o  przegłosowanie,
ponieważ  z  Panem  Przewodniczącym  Komisji  Rewizyjnej  odbyliśmy  szkolenie
i zostaliśmy pouczeni, że w związku z tym, kiedy Komisja nie wyrabia się w terminie
wskazanym w Planie Komisji Rewizyjnej powinna prosić Radę o prolongatę terminu.
Chciałabym  złożyć  taki  wniosek  o  prolongatę  terminu  kontroli  baszty  (całego
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zadania) do 30 kwietnia.  Taki  bym chciała złożyć wniosek i  prosić Wysoką Radę
o zezwolenie  na  dokończenie  tego  zadania,  bo  zgodnie  z  wytycznymi,  które
usłyszeliśmy na szkoleniu,  jeżeli  kończy się miesiąc wskazany w planie działania
komisji rewizyjnej, to kończy się kontrola, a kontrola nie została zakończona. Nie ma
Przewodniczącego,  ale  myślę,  że  ze  mną  się  zgodzi,  bo  i  tak  musimy  ten  temat
dokończyć.  Ponieważ  protokół  został  jeszcze  nie  przygotowany.  Jeżeli
wnioskodawcy,  poza  Małgorzatą  Piotrowską  wyrażą  zgodę  na  wprowadzenie
takiego wniosku to chciałabym go przegłosować.

Przewodniczący  Rady  –  Mariusz  Majak  – To  musimy  taki  wniosek  formalny
wprowadzić, chociaż nie bardzo widzę tutaj możliwości ze względu na taki, a nie
inny porządek i takie, a nie inne uregulowania, czy w takiej sytuacji Wysoka Rado
możemy przyjąć przez aklamację ten wniosek, wyrazić zgodę, że tą prolongatę Rada
udziela? Jest to dzisiaj podniesione przez Panią Radną i myślę, że jeżeli Rada przez
aklamację  zgodzi  się  na  to,  żeby  taką  prolongatę  udzielić,  to  nie  widzę  tutaj
większych przeciwwskazań do tego, teraz musielibyśmy wprowadzać ten wniosek
i byłoby to trochę problematyczne. 

Wiceprzewodnicząca Rady – Iwona Ksel -  Ja mam tylko takie pytanie, co się stało
takiego, że Komisja Rewizyjna nie mogła dokończyć tej kontroli w terminie? 
   
Przewodniczący Rady – Mariusz Majak – Trudno mi powiedzieć.

Wiceprzewodnicząca Rady – Iwona Ksel –  Czy w ogóle podjęła czynności w tym
zakresie? 

Przewodniczący  Rady  –  Mariusz  Majak  –  Komisja  Rewizyjna  podjęła  czynności,
spotkała  się  na  jednym  przynajmniej  posiedzeniu,  z  tego  co  jest  mi  wiadomo,
natomiast nie ma Przewodniczącego Komisji i trudno mi powiedzieć, dlaczego tak
się stało, że jeszcze nie ma protokołu.     

Radna  Małgorzata  Piotrowska  –  Pozwolę  sobie  ze  względu,  że  zaczęłam  temat,
odbyły  się  dwa  posiedzenia  w  miesiącu  lutym,  tak  jak  było  planowane,  ale  na
których nie zostały zakończone prace, do wypracowania jest protokół. W normalnym
trybie najprawdopodobniej  nikt  z nas nie  zwróciłby na to uwagi,  ale  w związku
z tym, że na szkoleniu wyraźnie było powiedziane, że Plan Pracy Komisji Rewizyjnej
to jest taka świętość, taki elementarz pracy, na który zgodziła się Rada Miejska, więc
na każde wydłużenie terminu, również Rada Miejska powinna wyrazić zgodę, stąd
mój wniosek, bo jesteśmy świeżo po szkoleniu Komisji Rewizyjnej.    
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Przewodniczący  Rady  –  Mariusz  Majak  –  Rozumiem,  że  radni  akceptują  ten
wniosek, zgadzają się na prolongatę terminu, ze względu m.in. na sytuację.
W związku z  powyższym zamykam posiedzenie  obrad  XXI  Sesji  Rady  Miejskiej
w Pyrzycach i zapraszam na posiedzenie Rady Miejskiej w miesiącu kwietniu.

Protokołowała:

Marika Lewandowska                                                                          Przewodniczący Rady
                         
                                                                                                     Mariusz Majak
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